


散步 / Take a Walk

双屏录像 / Double-channel Video
A屏 / Screen A : 01'42''
B屏 / Screen B : 16'10''
Edition 5
2014
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A屏展览现场 / Exhibition View of Screen A



B屏展览现场 / Exhibition View of Screen B



泥球 - 1 / Mud Ball - 1 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、铸铜、灯泡、漆 
Stainless steel, poly-putty base, cast copper, lamp bulb, paint
150×150×202cm
Edition 3
2014



泥球 - 1 / Mud Ball - 1 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、铸铜、灯泡、漆 
Stainless steel, poly-putty base, cast copper, lamp bulb, paint
150×150×202cm
Edition 3
2014



泥球 - 2 / Mud Ball - 2 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、镜面不锈钢、树脂 
Stainless steel, poly-putty base, mirror finished stainless steel, resin
150×150×202cm
Edition 3
2014



泥球 - 2 / Mud Ball - 2 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、镜面不锈钢、树脂 
Stainless steel, poly-putty base, mirror finished stainless steel, resin
150×150×202cm
Edition 3
2014



泥球 - 3 / Mud Ball - 3 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、青铜、塑料、编织物、树脂、铸铜、泡沫、漆 
Stainless steel, poly-putty base, bronze, plastic, basketwork, resin, cast copper, foam, paint
150×150×202cm
Edition 3
2014



泥球 - 3 / Mud Ball - 3 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、青铜、塑料、编织物、树脂、铸铜、泡沫、漆 
Stainless steel, poly-putty base, bronze, plastic, basketwork, resin, cast copper, foam, paint
150×150×202cm
Edition 3
2014



米房 / Rice House 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、铸铜 / Stainless steel, poly-putty base, cast copper
240×120×189cm
Edition 3
2014



米房 / Rice House 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、铸铜 / Stainless steel, poly-putty base, cast copper
240×120×189cm
Edition 3
2014



威尼斯女人 / Woman of Venice 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、铸铜 / Stainless steel, poly-putty base, cast copper
240×120×228cm
Edition 3
2014



威尼斯女人 / Woman of Venice 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、铸铜 / Stainless steel, poly-putty base, cast copper
240×120×228cm
Edition 3
2014



油椅 / Fat Chair 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、铸铜、漆、树脂 / Stainless steel, poly-putty base, cast copper, paint, resin
240×120×196cm
Edition 3
2014



油椅 / Fat Chair 

雕塑 / Sculpture
不锈钢、原子灰、铸铜、漆、树脂 / Stainless steel, poly-putty base, cast copper, paint, resin
240×120×196cm
Edition 3
2014



香耳 / An Ear with Incense

雕塑 / Sculpture
铸铜、漆 / Cast copper, paint
14×8.5×4cm
Edition 5
2014



她的一周 / A Week of Hers

装置 / Installation
铁、原子灰、假发、漆 / Iron, poly-putty base, wig, paint
30×30×211cm (7 pieces)
独版 / Unique
2014



她的一周 / A Week of Hers

装置 / Installation
铁、原子灰、假发、漆 / Iron, poly-putty base, wig, paint
30×30×211cm (7 pieces)
Edition 3
2014



无题 / Untitled

图片装置 / Image Installation
打印 / Prints
1125×21cm (21x14.8cm x 38 pages)
Edition 3
2014



无题 / Untitled

图片装置 / Image Installation
打印 / Prints
1125×21cm (21x14.8cm x 38 pages)
Edition 3
2014



茶壶 / Teapot

装置 / Installation
不锈钢及漆 / Stainless steel and paint
55x50x70cm
Edition 5
2014
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尉洪磊个展：肥鼠
YU Honglei Solo Exhibition: Fat Mouse

开幕时间：2014.11.8
展期：2014.11.8-2015.1.15

Opening: 2014.11.8
Duration: 2014.11.8-2015.1.15

2014年11月8日，天线空间将非常荣幸推出尉洪磊个展“肥鼠”。尉洪磊对来自于生活和艺术史中的现
成品，精准地开展了一系列组合、拆解、编排、陈列的造型工作；从艺术家日常物件出发（值得注意的
是，艺术史中的艺术品和观念等也是艺术家的日常），尉洪磊选取了新闻、音乐、电影，词汇、语言、
定义，产品与形象，以及艺术家与艺术品等，将它们再次放置进入“生活”。

Antenna Space is pleased to announce YU Honglei’s solo exhibition “Fat Mouse” on the 
8th of November, 2014. YU Honglei works on ready-mades found from daily life and art 
history. He sculpts by assembling, dissembling, arranging, and displaying these ready-mades. 
The artist takes everyday objects as starting points (it is worth noting that objects and 
concepts in art history are also mundane to the artist’s daily life), adopts news, music, cinema, 
language, vocabularies, definitions, products, images, artists and artworks, and re-incorporates 
these elements back into “life”. 

展览“肥鼠”乍看之下意思很简明，就是非常胖的老鼠，但整个展览并没有“老鼠”。尉洪磊的基础工
作是对某种“普遍”事物进行分析或研究，尉此前的创作中关于“物”的推论和叙事性，试图揭示事物
中包含的偶然或复杂逻辑；而在最新个展“肥鼠”中，艺术家对于“普遍”事物的检验显得更为严格，
而对于如何推断事物的关系、如何生成新的生产方式则表现得更为果断。正如在“肥鼠”中不见老鼠，
作为展览名称的词语被取消了惯有的“提示”或“预设”功能，贯穿整个展览的将是一个不断地辨识日
常名词语言、辨认日常事物形象的阅读体验，它们的名字是什么？它们的意思是什么？我们如何获取它
们的意义、又是如何就“意义”达成“共识”？名称对于尉洪磊而言是意义的某种死亡，手表只能叫做
手表，如果我们叫风扇，很显然，那就是另外一个事物，但世界的意义并非仅仅如此，意义本应具有某
种生长的流动；由此“肥鼠”是尉洪磊至今世界观的一种表达，在网络、文献和现实中，各异事物和所
有时代的一切艺术品共生一起，事物之间如何连结？如何发生关联？世界的形态将如何被观照？

The exhibition is titled “Fat Mouse.” As blatantly as it is named, there is not a single 
“mouse” in the show. YU Honglei’s fundamental task is to study and analyze a certain 
“universality.” In his previous work about the inference and narrative of “the object”, YU 
attempts to reveal the contingency and complex logics that are inherent to things. In his new 
solo show “Fat Mouse,” the artist’s examination of “universality” is even stricter, and he 
seems to be more than ever determinate about how to infer the relationships between things 
and how to create new modes of production. As suggested by the fact that we do not see any 
mouse in “Fat Mouse,” the exhibition title is bereft of its function as a “suggestive” or 



“presupposed” phrase. What is evident throughout the exhibition is a reading experience of 
constantly recognizing languages and images. What are their names? What are the meanings? 
How do we acquire meanings and are we able to reach a “consensus” about “meanings”? 
For YU Honglei, naming is in a way the death of meaning. The watch is called “watch,” while 
if we call something “fan,” it is apparently another object. However, the artist thinks that 
meanings in this world should not work like this; rather, meanings should grow naturally like 
flows. Therefore, “Fat Mouse” expresses the artist’s world value: how do assortments of 
mundane objects and art works from different periods connect and relate in reality, according 
to references and on the Internet? How do we perceive different forms in the world? 

对事物形成不同一的认知，以发生意义的松动，最明显的案例或许恰恰是一件艺术品，譬如：沃尔夫
冈·莱普的《米房》，尉洪磊从中看到的是三角锥体和立方体组成的形体被一个圆形穿过。为此，他毕恭
毕敬地亲手制作了一个《米房》，而接着，他把穿过莱普《米房》的美妙的圆形，发展成为一粒黑8台
球。随后，椎体、方体和球体，以及黑8被放倒后幽默地变成了两个轮胎的形象组合成为一件全新的雕
塑作品。严谨地推敲在一种即兴式的创作中流转。“雕塑”是尉洪磊一直以来创作理念的重要载体，他
愿意我们称呼他为“造型艺术家”，亲手设置每一个细节，用形体占有空间，观众需要通过行走和围绕
等历时性的动作来转换观看角度地观看作品，不断地收集作品的信息、不断地刷新和丰满从观看中获取
的体验。《散步》是尉洪磊此次个展中一件双屏数字影像作品，尉洪磊为我们设置一个观看路径，他将
一百多件艺术品、电影和音乐等混杂了少量的日常事物（大部分的艺术品和艺术品中的人物完全可以组
合成为完整的生活，因为它们本就来自于生活）分别安放在5个情境中，或可说这是一次纯粹的策展，
通过在空间里做到作品与作品之间的关联，潜埋下无数的线索，仿佛就是真实的事情。

The best example of formulating different perceptions towards something and shaking up a 
unified meaning is perhaps a work of art, such as Wolfgang Laib’s Rice House. YU Honglei 
sees in Laib’s work an object made of a triangular cone, a cube, and a traversed sphere. For 
that, he makes a replica of Rice House with respect and turns that traversed sphere into an 8 
ball. And then, the cone, the cube, the sphere and that 8 ball humorously become a new 
sculpture that resembles a combined form of two wheels. Rigorous reasoning is washed away 
by this improvised creation. “Sculpture” has been an important carrier in YU Honglei’s 
practice and he would like to be called a plastic artist, which requires the creator to settle 
every single detail by hand and to fill space with volume. In addition, the viewers need to 
make temporal movements such as walking past and circulating in order to switch angles of 
view; they collect information from the work and constantly refresh and enrich the experience 
they gained from viewing. Take a Walk is a two-channel digital video piece where YU has 
designed for us a path of viewing. He mixes more than one hundred works of art, movies, and 
music with a smaller amount of daily objects (the majority of artworks and figures in these 
artworks can be reassembled into a complete life too for they initially come from life) and 
places them into five situations. Or one can say that this is purely curatorial, through making 
connections between different works in the space and planting countless clues, as if it were 
real. 



《艺术论坛》展评
Review on ARTFORUM 

文 张涵露



TIMEOUT Shanghai 推荐
Recommendation by TIMEOUT 
Shanghai

Text by Nathan Jubb



《艺术商业》推荐
Recommendation by Art Trade 
Journal 

文 陈澈



尉洪磊

1984年出生于内蒙古，现工作与生活在北京。

个展

2014
肥鼠，天线空间，上海

2013
任何事物都是极其重要的 没有什么是不会再回来的，魔金石空间，北京

2012
相约下次生命，C空间，北京

2011
在我靠近你之前，C空间，北京

部分群展

2013
天线空间开幕展，天线空间，上海
被解放的影像，艾可画廊，上海

2012
第7届深圳雕塑双年展-偶然的信息：艺术不是一个体系，也不是一个世
界，OCT当代艺术中心(OCAT)，深圳

2011
瑞居艺术计划，瑞居酒店&北京当代唐人艺术中心，北京
关注，上海当代艺术馆，上海

2010
烧我时你会想我吗?，C空间，北京
大声展，三里屯SHOU，北京
哑剧，艺术通道，北京
TORA TORA TORA - 中国新锐影像展，草场地红1号艺术区及53号艺
术区，北京

2008
自我经验，站台中国，北京
创意中国，V&A博物馆，伦敦

2007
果冻时代，台北当代艺术馆，台北
智利-中国SEWN ，一号地.段落空间，北京
浮游-中国艺术新一代，韩国国立当代美术馆，首尔
果冻时代，上海美术馆，上海

2006
绿校和朋友们，现在画廊，北京
歌颂我们美好的生活，宋庄，北京

2005
StreetTease，Bugis Street，新加坡
赤足新生，建外SOHO，北京
大声展，北京、广州、上海



YU Honglei

Born in 1984 in Inner Mongolia and now lives and works in 
Beijing.

Solo Exhibitions

2014
FAT MOUSE, ANTENNA SPACE, Shanghai

2013
Everything Is Extremely Important: There Is Nothing That Will Not 
Come Back Again, Magician-space, Beijing

2012
Meet Next Life, C-space, Beijing

2011
Before I Come Close to You, C-space, Beijing

Selected Group Exhibitions

2013
Antenna Space Opening, Antenna Space, Shanghai
Video Unchaned, Aike-dellarco, Shanghai

2012  
The 7th Shenzhen Sculpture Biennale - Accidental Message: Art Is 
Not a System. Not a world, OCT Contemporary Art Terminal 
(OCAT), Shenzhen

2011
Gallery Hotel Art Project, Gallery hotel & Tang Contemporary Art, 
Beijing
Follow, MOCA Shanghai Museum, Shanghai

2010
Will You Miss Me When I Burn? C-Space, Beijing
Get It Louder, Sanlitun SHOU, Beijing
Mummery, Art Channel, Beijing

2010
TORA TORA TORA - Chinese Cutting-Edge Photography 
Exhibition, Cao Chang Di Red No. 1& Cao Chang Di No. 53, 
Beijing

2008
Self Experience, Platform China, Beijing
China Design Now, V&A Museum, London
Infantization, Museum of Contemporary Art Taipei, Taipei

2007
SWEN China - Chile, Sergment Space, Beijing
FLOATING - New Generation of Art in China, National 
Museum of Contemporary Art Korea, Seoul
Infantization, Shanghai Art Museum, Shanghai

2006
Lv Xiao and Its Friends, Art Now Gallery, Beijing
Chanting Our Happy Life, Song Zhuang, Beijing

2005  
Street Tease, Bugis Street, Singapore
FREE New Media, Jian Wai SOHO, Beijing
Get It Louder, Beijing, Guangzhou, Shanghai




